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ONDERWERP  Beantwoording Art. 33 vragen Vlinderidylle en biodiversiteitsinspanningen in Culemborg 
 

 
 Geachte heer/mevrouw, 

 
Met deze brief beantwoorden wij de vragen die u op 25 april 2025 stelde over de 
schriftelijke vragen (art. 33 vragen): Vlinderidylle en biodiversiteitsinspanningen in 
Culemborg. 
Eerst herhalen wij elke vraag, daaronder volgt het bijbehorend antwoord. 
 
 
Vraag 1: 
 

De Vlinderidylle aan de Jan van Riebeeckstraat wordt genoemd als 
gemeentelijk project in de uitvoeringsagenda van het Programmaplan 
Duurzaamheid. Klopt het dat dit initiatief op dit moment nog niet is 
aangelegd, en zo ja: wanneer wordt de inrichting voorzien?  

Antwoord: 
 

Nee dit klopt niet, het initiatief is wel aangelegd. Het duurt wal langer 
voordat de plantjes zichtbaar zijn, vanwege het droge voorjaar. Op dit 
moment komen de eerste plantjes op en over een tijdje zal de idylle in 
bloei staan (afhankelijk van het weer).    

Vraag 2: 
 

Op het bord bij de toekomstige Vlinderidylle staat dat het een 
bloemenplek wordt voor bijen, vlinders en mensen. Kan het college 
aangeven of de beplanting zal bestaan uit inheemse soorten die 
biologisch gekweekt zijn, zoals aanbevolen door De Vlinderstichting?  

Antwoord: 
 

Ja, er is een inheems zadenmengsel gebruikt dat aanbevolen is door 
de Vlinderstichting.  
  

Vraag 3: 
 

Is De Vlinderstichting daadwerkelijk inhoudelijk betrokken bij de 
inrichting van deze plek, of betreft het alleen het gebruik van een 
standaardbord?  

Antwoord: 
 

Ja, de Vlinderstichting was inhoudelijk betrokken bij de organisatie, 
voorbereidende onderzoeken en aanleg van de vlinderidylle.  
  

Vraag 4: 
 

De Vlinderidylle wordt aangelegd op een bouwterrein. Kan het 
college toelichten hoeveel groen er netto verdwijnt bij deze 
ontwikkeling, en hoe dit wordt gecompenseerd in het kader van het 
gemeentelijk biodiversiteitsbeleid?  



Antwoord: 
 

Het plangebied Jan van Riebeeck heeft in de huidige situatie een 
groenoppervlak van 11.500m2. In het concept Definitief Ontwerp van 
het woningbouwplan verdwijnt circa 6.000m2 groen. Onder deze 
6.000m2 vallen de woningen met private tuinen, wegen en groene 
parkeerplaatsen. Deze laatste zijn samen ongeveer 1000m2. 
Vanuit het biodiversiteitsplan wordt geen verplichting tot 
compensatie van groen opgelegd in de vorm van vierkante meters. 
Wel wordt gevraagd om een kwaliteitsimpuls van het groen op het 
gebied van biodiversiteit die passend is bij de locatie waar de 
groenimpuls wordt gegeven.  
In het geval van de woningbouwontwikkeling Jan van Riebeeck  wordt 
het overige groen van 5.500m2 biodivers ingericht. Hierbij wordt 
rekening gehouden met enkele doelsoorten die in het 
biodiversiteitsplan toegeschreven zijn aan deze plek. De Vlinderidylle 
is hierbij een van de methodes voor die kwaliteitsimpuls.  
  

Vraag 5: 
 

In de groene uitvoeringsagenda wordt ingezet op het vergroten en 
verbinden van leefgebieden en het verbeteren van de kwaliteit van 
het groen. Hoe draagt de Vlinderidylle concreet bij aan deze doelen, 
gegeven de beperkte omvang en de nabijheid van bebouwing?  

Antwoord: 
 

Vlinderidylles fungeren als kleine stapstenen in een gebouwd gebied. 
Net zoals andere biodiverse inrichtingen daaraan bijdragen. Daarmee 
zijn zij onderdeel van het grotere groennetwerk in Culemborg. 
Voorheen bestond de locatie van de Idylle uit gras, dit is nu een 
kruidenrijk mengsel geworden. Dit is een kwaliteitsverbetering van 
het groen daar. Daarnaast zijn vlinderidylles vooral ook bedoeld als 
educatief element in de bebouwde kom. De vlinderidylles sluiten dus 
meer aan bij het doel: Voorlichting en stimuleren natuurvriendelijke 
tuinen. Bij het zaaimoment van de vlinderidylle Bosboomgaard en Jan 
van Riebeeck is bijvoorbeeld een schoolklas aanwezig geweest. Meer 
informatie over de Idylles: https://www.vlinderstichting.nl/idylle/ 
  

Vraag 6: Kan het college aangeven wie verantwoordelijk is voor het aanleggen, 
beheren en monitoren van deze en andere kleine 
biodiversiteitsprojecten? 

Antwoord: 
 

De vlinderidylle is aangelegd in nauwe samenwerking met de 
Vlinderstichting. Het onderhoud is aan de gemeente. Andere 
biodiversiteitsprojecten zijn voornamelijk de verantwoordelijkheid 
van de gemeente in samenwerking met bewoners. Hierbij wordt 
indien nodig advies gevraagd aan externen.  
  

Vraag 7: 
 

Uit recente tellingen blijkt dat de bijensterfte in Nederland nog altijd 
extreem hoog is, met percentages tot 40%. Herkent het college de 
urgentie van deze signalen? Zo ja, hoe vertaalt die urgentie zich naar 
het beleid op lokaal niveau?  

Antwoord: 
 

Wij erkennen de urgentie hiervan. Wij promoten bijvoorbeeld ieder 
najaar het poten van vroege voorjaarsbloeiers als voedselbron voor 



o.a. bijen. Daarbij verwijzen wij naar het Bloembollenweekend. En 
zorgen we in onze eigen beplantingskeuzes dat er ook wordt gekozen 
voor waardplanten voor bijen.   
  

Vraag 8: 
 

Het Biodiversiteitsplan van Culemborg heeft als doel om jaarlijks 500 
m² aan biodiversiteit verbeterende maatregelen te realiseren. Wordt 
gemonitord of deze doelstelling gehaald wordt? En wordt daarbij 
ook gekeken naar kwaliteit van het groen en het effect op soorten 
als wilde bijen en vlinders?  

Antwoord: 
 

Het biodiversiteitsplan heeft dit doel niet. Dit doel komt voort uit het 
programma duurzaamheid. Ja, er wordt gemonitord of dit wordt 
behaald. Nee, hierbij wordt niet gekeken naar de kwaliteit van het 
groen en het effect op soorten als wilde bijen en vlinders. Om een 
goed beeld te krijgen van kwaliteitsverbeteringen van het groen is 
een intensief, duur een jarenlang (minimaal 10 jaar) traject nodig. 
Hier is helaas op dit moment geen budget voor.  
  

Vraag 9: 
 

Worden bij de uitvoering van projecten en bewonersinitiatieven 
(zoals vermeld in de uitvoeringsagenda) ecologen of lokale 
natuurorganisaties betrokken, bijvoorbeeld voor advies over 
soortenkeuze of onderhoud?   

Antwoord: 
 

Ja, deze worden indien nodig betrokken. Daarnaast heeft de 
gemeente zelf ook veel kennis van soortkeuze en onderhoud.  
  

Vraag 10: 
 

Zijn er plannen om ook in nieuwbouwprojecten standaard ruimte in 
te bouwen voor biodiversiteit, zoals bloemrijke bermen, 
natuurvriendelijke oevers, nestgelegenheid en verbindingen tussen 
groenzones etc? 

Antwoord: 
 

Ja, dit gebeurt al en is onderdeel van de Woonvisie, vastgesteld in 
2023.  

 
Wij vertrouwen er op, u hiermede afdoende te hebben geantwoord. 
 
 
 
Hoogachtend, 

Burgemeester en Wethouders van Culemborg, 

De secretaris, 

 

E.J. Kruijswijk Jansen 

De burgemeester, 

 

G.D. Renkema 

 
 
 
Omdat de goedkeuring voor deze brief digitaal is afgehandeld, ontbreekt een met de 
pen gezette handtekening. 
 
 


